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Generalforsamling i Søllerød Svømmeklub den 20. marts 2024, kl. 20.00 

Formandens beretning 2023 (Det talte ord gælder) 

 

Disposition 

1. Klubbens formål, vision og værdigrundlag 

2. Svømmeskole og K-afdeling 

3. Økonomi 

4. Næste sæson 24/25 

5. Tak til alle 

1. Formål, vision og værdigrundlag 

Overordnet gennemgang og henvisning til hjemmeside. 

Svømmeskole: Fastholde medlemstal på trods af børnetal og konkurrence fra andre svømmeskoler i 

området, så vi kan fastholde et bredt udbud af hold. Her har vi en let vigende tendens. 

Konkurrenceafdeling: Topplaceringer til danske årgangs- og juniormesterskaber og gerne 

seniormesterskaber, mindst 1 udenlandsk træningslejr evt. suppleret med udenlandsstævne K1, 

træningslejr(e) K2/K3 og evt. K4, bedre fastholdelse på K1/K2 og så vidt muligt sociale arrangementer på 

alle hold. Generelt har vores K-svømmere holdt fast, idet udlandsophold, efterskole og færdiggørelse af en 

gymnasial uddannelse dog spøger lidt. 

2. Svømmeskole og K-afdeling 

I svømmeskolen kører sæsonen 23/24 forholdsvis normalt med ca. 550 medlemmer inklusiv 10 masters, 28 

voksne og 30 teen og pre teen. Som altid med de sædvanlige små bump på vejen. Vi har fortsat lang 

venteliste på vores hold for de yngste (haletudse og guldfisk) på Rundforbi, hvorfor vi har suppleret med 

guldfisk på Trørød, hvilket der er taget godt imod. 

Vi fik også gennemført SommerSvøm med ca. 75 glade børn fordelt på 3 uger i sommerferien, herunder en 

Teknik Camp for de små K svømmere med ca. 12 deltagere. 

En fortsat udfordring er tendensen til mindre fleksibilitet og villighed fra de unge trænere og assistenter til 

at tage ekstra vagter ved sygdom mv., hvilket kombineret med at flere trænere oftere melder forfald giver 

løbende udfordringer. 

Til bedre at imødekomme problemet arbejder vi på en mindre udvidelse af trænerstaben suppleret med et 

nyt koncept, hvor al undervisning er lagt i mere faste rammer med et "grundprogram" for alle lektioner. 

Dette skulle gerne muliggøre, at flere kan afløse og har mod herpå, da programmet er givet, ligesom det 

også gerne skulle skabe en større ensartethed i udviklingen på hold af samme type. 
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Konkurrenceafdelingen har kvantitativt stabiliseret sig på omkring 80 svømmere på de 4 K-hold, og mange 

års indsats viser sig stille og roligt ved, at vi har svømmere både til børn, årgangs og junior stævner i flere 

discipliner og med flere svømmere, der svømmer med om og/eller vinder medaljer, herunder på landsplan. 

Vi er dog ikke så store, at vi har svømmere i alle discipliner og på alle årgange, men vi har en relativt stor 

andel af vindende svømmere i forhold til klubbens størrelse. Det er således stor kvalitet K-afdelingen. 

Vi kom også i mål med vores tidstagningsanlæg på Rundforbi, og i oktober 2023 kom det på sin første store 

prøve, da vi afholdt det regionale kortbanemesterskab for årgangssvømmere. Det blev en kæmpe succes 

efter en fantastisk indsats fra en række frivillige kombineret med forældreindsats særligt fra 

årgangsforældrene. Næsten 1.000 starter fordelt på 200 svømmere, og hvor vi selv havde gode 

præstationer fra vores talentfulde årgangssvømmere. Det var en helt vild oplevelse at dukke op lørdag, 

uden at have haft en finger med i spillet, og se hvor godt det kørte, og hvor glade svømmere og 

repræsentanter fra andre klubber og Svøm DK var for arrangementet. Tusind, tusind tak til alle.  

Vi havde også først i det nye år Mia, Emma, August og William med til årgangssamlingen afholdt af Svøm DK 

i Herning, der også deltog i det store Sport 23 show i Boxen. Årgangssvømmerne havde generelt et godt år, 

og til DM på langbane i Holstebro blev vi samlet den fjerde bedste klub ud af 52 tilmeldte klubber. 

Herudover deltog vi naturligvis i alle andre større mesterskaber for juniorer og seniorer, hvor bl.a. Marina 

Heller Hansen tog en række guldmedaljer til DM langbane i Aalborg, mens Helena Hvis Hansen deltog i 3 

LEN Open Water Cup stævner i henholdsvis Spanien, Serbien og Italien. 

3. Økonomi 

Vores tiltag for at modvirke let faldende medlemstal, beskæring af aktivitetstilskud fra Rudersdal Kommune 

samt øgede omkostninger til deltagelse i stævner mv. ser ud til at have båret frugt, idet vi kommer ud af 

2023 stort set som budgetteret med et stort rundt 0 (5 tkr.). 

Budget for det kommende år vil blive fremlagt under pkt. 4, og jeg kan allerede her afsløre, at vi på 

indtægtssiden vil foreslå generelle kontingentstigninger på ca. 2,5% hele vejen rundt, dvs. både i 

svømmeskolen og i K-afdelingen, for fortsat at kunne dække omkostningerne, idet vi bl.a. skal have plads til 

at justere lønningerne i svømmeskolen, der ikke er justeret siden 2020.  

Vi vil også fokusere på at gøre vores omkostninger, når vi håndterer tilmeldinger og særligt betaling med 

kreditkort, hvor en større %-sats går til indløser, synlige og opkræve disse hos medlemmerne.  

4. Næste sæson 24/25 

Rytmen er stadig: 

(1) Start-up weekend – første weekend efter skole sommerferien (i år formentlig 17-18. august 2024) 

(2) Træningslejre – omkring uge 42 (K1 og K2), omkring uge 7 plus (K1) eller påsken (K2 og K3) 

(3) Klubmesterskab – formentlig november/december 2024  

(4) Afslutningsstævne – nogle uger før skoleferien  
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Jeg vil som altid slå et slag for vores sæson plan, som vi lægger op inden sommerferien. Det er rammen i 

forhold til vores ageren i den kommende sæson, og jeg skal anmode om, at man gør sig bekendt hermed, 

idet det kan foregribe misforståelser og fejlopfattelser omkring aktiviteter, økonomi, forventninger mv. Vi 

gav den en ordentlig gennemskrivning et par sæsoner tilbage og fik rigtig god feedback, så det er målet 

løbende at opdatere denne. 

5. Tak til alle 
 

• Officials, holdledere, vores trænere og alle, der giver en hånd med! 

 

• Husk, at det er frivilligt arbejde, og vi har løbende brug for støtte og opbakning☺ 


